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P r o t o k ó ł  Nr XXIII/17  

z sesji Rady Gminy Narewka odbytej w dniu 25 sierpnia 2017 r.  

w Urzędzie Gminy Narewka ul. Białowieska 1 

Obecni radni: 

1. Niedźwiedź Andrzej Marcin   - zam. Kapitańszczyzna 

2. Birycka Barbara     - zam. Siemianówka 

3. Gresiuk Anna     - zam. Siemianówka 

4. Birycki Igor Janusz    - zam. Lewkowo Stare 

5. Borowska Tamara     - zam. Planta 

6. Chlabicz Leon     - zam. Narewka 

7. Ciełuszecki Jan     - zam. Lewkowo Nowe 

8. Drozd Jerzy     - zam. Narewka 

9. Gieryng Agnieszka Maria   - zam. Świnoroje 

10. Kalinowski Paweł    - zam. Nowe Masiewo 

11. Krasnopolski Mirosław   - zam. Narewka 

12. Ptaszyńska Iwona    - zam. Cieremki 

13. Romańczuk Anatol    - zam. Guszczewina 

          Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Pańkowska Walentyna   - zam. Narewka 

2. Sadowski Stanisław    - zam. Tarnopol 

W sesji ponadto udział wzięli: 

1. Pawilcz Mikołaj            - Wójt Gminy 

2. Pietroczuk Włodzimierz   - Radny Woj. Podlaskiego 

3. Janowski Mikołaj    - Radny Woj. Podlaskiego 

4. Dudar Izydora     - rzecznik prasowy SP ZOZ 

5. Ochryciuk Anatol    - Prezes Zarządu CB Lewkowo 

6. Karpiuk Jadwiga    - Redaktor G. „Nad Narewką” 

7. Stolc Alina     - Kierownik Oddziału Celnego 
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8. Zubrycki Piotr     - sołtys sołectwa Babia Góra 

9. Rejent Helena     - sołtys sołectwa Eliaszuki 

10. Kiczkaluk Włodzimierz   - sołtys sołectwa Grodzisk 

11. Saczko Olimpia             - sołtys sołectwa Guszczewina 

12. Sołowiej Kazimierz    - sołtys sołectwa Janowo 

13. Chodakowski Jerzy    - sołtys sołectwa Krynica 

14. Wojciechowski Jan    - sołtys sołectwa Leśna   

15. Ciełuszecki Jan             - sołtys sołectwa Lewkowo Nowe 

16. Bondaruk Eugeniusz    - sołtys sołectwa Lewkowo Stare 

17. Filinowicz Alina             - sołtys sołectwa Stare Masiewo 

18. Łuksza Helena     - sołtys sołectwa Michnówka 

19. Trusiewicz Paweł    - sołtys sołectwa Mikłaszewo 

20. Korolczuk Maria    - sołtys sołectwa Nowa Łuka 

21. Gryc Mieczysław    - sołtys sołectwa Narewka 

22. Nieścieruk Paweł    - sołtys sołectwa Ochrymy 

23. Łuksza Michał     - sołtys sołectwa Olchówka 

24. Zdanowski Aleksander   - sołtys sołectwa Planta 

25. Suchodoła Witalis    - sołtys sołectwa Podlewkowie  

26. Kajdewicz Krzysztof    - sołtys sołectwa Skupowo 

27. Hajduk Urszula    - sołtys sołectwa Tarnopol 

28. Kalinowski Paweł         - sołtys sołectwa Zabłotczyzna 

Obrady XXIII sesji Rady Gminy otworzył o godz. 10:00 Przewodniczący 

Rady Gminy Narewka Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź i im przewodniczył. 

Po powitaniu zebranych i stwierdzeniu prawomocności obrad /w sesji 

uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał/ Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek dzienny 

posiedzenia.  

Do przedstawionego porządku dziennego radni żadnych uwag ani propozycji 

jego zmiany nie zgłosili. 
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Porządek obrad XXIII sesji Rady Gminy przedstawia się następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Gminy. 

2. Wnioski i interpelacje radnych. 

3. Ochrona zdrowia na terenie gminy. 

4. Informacja o realizacji budżetu gminy w I półroczu 2017 r. 

5. Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2017 – 

2031. 

6. Zmiany w budżecie gminy na 2017 r. 

7. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta.   

8. Powzięcie uchwał w sprawach: 

     - wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości, 

     - zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia opłat za zajęcie pasa drogowego 

dróg gminnych, 

     - zwolnień w podatku od nieruchomości gruntów, budowli lub ich części 

wykorzystywanych pod infrastrukturę  „ostatniej miliˮ, 

     - zmiany Programu Rozwoju Gminy Narewka na lata 2015 – 2020, 

     - określenia warunków i trybu udzielania i rozliczania dotacji służących 

sprzyjaniu rozwojowi sportu oraz kontroli ich wykorzystania, 

     - określenia przystanków komunikacyjnych będących własnością lub 

zarządzanych przez Gminę Narewka, udostępnianych dla Operatora i 

Przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z przystanków, 

     - zmiany nazwy ulicy. 

9. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między XXII a XXIII 

sesją Rady Gminy. 

10. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

11. Wolne wnioski. 

Do punktu 1 – przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Gminy. 

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź zwrócił 
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się do radnych z pytaniem, czy mają jakieś uwagi do protokołu z XXII sesji 

Rady Gminy? 

Do protokołu z XXII sesji Rady Gminy radni żadnych uwag nie zgłosili i w 

zarządzonym głosowaniu 13 głosami – za, przyjęli. 

 Po przyjęciu przez Radę Gminy protokołu z XXII sesji Rady Gminy głos 

zabrała Pani Alina Stolc – Kierownik Oddziału Celnego w Siemianówce, która 

poinformowała, że w dniu dzisiejszym na sesji Rady Gminy jest prywatnie, 

przebywa na urlopie wypoczynkowym i prosiła o udzielenie jej głosu w punkcie 

7. 

Do punktu 2 - wnioski i interpelacje radnych. 

 W tym punkcie porządku dziennego głos zabrali: 

1. Pan Jan Ciełuszecki – radny ze wsi Lewkowo Nowe podziękował za 

wyrównanie i podsypanie gminnych dróg żwirowych w jego sołectwie. 

2. Pani Anna Gresiuk – radna ze wsi Siemianówka podziękowała za podsypanie 

dróg. Wnioskowała o uzupełnienie ubytku w nawierzchni drogi, na końcu ul. 

Szkolnej w Siemianówce w kierunku Babiej Góry. 

3. Pan Jerzy Drozd – radny zam. w Narewce podziękował za wstawienie 3 

przepustów na drogach w Skupowie. Prosił o dowiezienie 3 wywrotek żwiru na 

drogę do Boruty na kol. wsi Skupowo. 

4. Pani Tamara Borowska – radna ze wsi Planta podziękowała za wycięcie 

zakrzaczenia przy skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej Nr 687 z drogą Grodzisk – 

Planta, co poprawiło widoczność kierowcom wyjeżdzającym z drogi z Planty na 

drogę wojewódzką. 

5. Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – Przewodniczący Rady Gminy, radny ze 

wsi Kapitańszczyzna wnioskował o uzupełnienie ubytku w nawierzchni drogi 

powiatowej Lewkowo Stare – Kapitańszczyzna /na przepuście drogowym/ oraz 

o wyrównanie drogi do Wasiek. 

Do punktu 3 - ochrona zdrowia na terenie gminy. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź udzielił  
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głosu Pani Izydorze Dudar – rzecznikowi prasowemu SP ZOZ w Hajnówce w 

celu przedstawienia informacji o ochronie zdrowia na terenie gminy. 

 / informacja – zał. Nr 1 – w załączeniu/ 

Pani rzecznik apelowała, żeby brać udział w badaniach profilaktycznych, są 

bezpłatne. 

W dyskusji głos zabrali: 

1. Pani Anna Gresiuk – radna ze wsi Siemianówka pytała, czy są już 

wykonywane bezpłatne szczepienia przeciwko zapaleniu opon mózgowych, 

którym mieli być też objęci mieszkańcy naszej gminy? 

2. Pani Izydora Dudar – rzecznik prasowy SP ZOZ w Hajnówce odpowiadając 

na pytanie Pani radnej poinformował, że szczepienia takie nie są jeszcze 

wykonywane. Złożona została aplikacja o środki na ten cel. Rozstrzygnięcie 

konkursu w październiku br. Jeśli będą środki szczepienia będą realizowane. 

Zostaną nimi objęte osoby w wieku 18 – 65 lat rolnicy, rybacy, myśliwi, osoby 

współpracujące z resortem rolnictwa. 

 Rada Gminy przyjęła informację o ochronie zdrowia na terenie gminy. 

Do punktu 4 - informacja o realizacji budżetu gminy w I półroczu 2017 r. 

 O realizacji budżetu gminy w I półroczu 2017 r. poinformował Pan 

Mikołaj Pawilcz – Wójt. 

 /wystąpienie Pana Wójta – zał. Nr 2, zarządzenie Nr 209/17 Wójta Gminy 

Narewka z dnia 7 sierpnia 2017 r. w sprawie informacji o przebiegu wykonania 

budżetu gminy za I półrocze 2017 r. – zał. Nr 3/ 

W dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Mikołaj Janowski – radny Województwa Podlaskiego poinformował, że 

Zarząd Województwa Podlaskiego zamierza przeznaczyć 20 mln zł ze środków 

z PROW na zadania inwestycyjne. Pytał, czy powinny one być przeznaczone na 

wodociągi, czy na drogi? 

2. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytanie Pana radnego 

stwierdził, że jego zdaniem środki te powinny zostać przeznaczone na 
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wodociągi, gdyż tylko wówczas Gmina Narewka mogłaby pozyskać środki. 

3. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo pytał, co dalej z 

modernizacją drogi do Masiewa? 

4. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytanie Pana radnego 

poinformował, że 1.600 tys. zł wystarczyłoby na położenie asfaltu na 2,6 km 

odcinku. W związku z tym projektant pracuje nad zmianą technologii 

nawierzchni na taką jak droga Jelonka – Białowieża. 

Do punktu 5 - zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na 

lata 2017 – 2031. 

 Propozycję zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka 

na lata 2017 – 2031 przedstawił Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt. 

Do przedstawionej propozycji zmiany WPF radni żadnych uwag nie zgłosili. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Narewka na lata 2017 – 2031. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 13 radnych, Rada Gminy 

13 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XXIII/166/17 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 

2017 – 2031 

- stanowiącą zał. Nr 4 

Do punktu 6 - zmiany w budżecie gminy na 2017 r. 

 Propozycję zmian w budżecie gminy na 2017 r. przedstawił Pan Mikołaj 

Pawilcz – Wójt. 

Do przedstawionej propozycji zmian w budżecie gminy radni żadnych uwag nie 

zgłosili. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2017 r. 
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W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 13 radnych, Rada Gminy 

13 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XXIII/167/17 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 r. 

- stanowiącą zał. Nr 5 

Do punktu 7 - rozpatrzenie skargi na działalność Wójta. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź udzielił 

głosu Panu Anatolowi Romańczuk – Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej w 

celu odczytania skargi na działalność Wójta oraz przedstawienia ustaleń komisji, 

która skargę badała. 

 /ustalenia komisji – zał. Nr 6 – w załączeniu/ 

W dyskusji głos zabrali: 

1. Pani Alina Stolc – mieszkanka wsi Narewka, córka Pana Mikołaja Stockiego 

z Nowej Łuki na wstępie swojej wypowiedzi stwierdziła, że kilkanaście ha 

ziemi i kilkanaście domów w naszej gminie kupił szwajcar, a w Szwajcarii nie 

mógłby on nabyć nieruchomości w danej gminie, gdyby nie był jej 

mieszkańcem. Wyraziła nadzieję, że może za 50 lat u nas tak jak w Szwajcarii 

będzie silna Rada Gminy, ale wtedy nie będzie już nic do sprzedania. 

Mówiła, że jej tata P. Mikołaj Stocki złożył do Wojewody pismo, a nie skargę 

na Wójta. Jest on zasłużonym mieszkańcem gminy, przez wiele lat był sołtysem, 

radnym, Decyzja o wysiedleniu Łuki została podjęta 40 lat temu. P. Stocki jako 

pierwszy powiedział, że skoro wysiedlać trzeba to niech tak będzie ale on do 

bloku mieszkać nie pójdzie. Namawiał ludzi z Łuki, żeby budowali się na 

Nowej Łuce. Pobudowało się tam siedmiu gospodarzy, mimo że były duże 

trudności np. w zaopatrzeniu się w materiały budowlane. Dzięki wysiedleniu 

wsi było dużo działek do sprzedania. 

W każdej wsi jest krzyżyk, przed wsią Łuka stał przez 400 lat. To koło niego 

wieziono dzieci do chrztu, jechali młodzi do ślubu, odprowadzano zmarłych w 

ostatnią drogę, modlili się ludzie wracający z „bieżeństwa”. 2 lata temu krzyżyk 
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został przeniesiony w inne miejsce, gdzie ludzie także P. Stocki, który porusza 

się na wózku inwalidzkim, nie mogą dojechać, gdyż część drogi przekazano w 

ręce prywatne. Uważa, że są wartości, których naruszyć nie można. Nawet przy 

budowie autostrad omija się takie miejsca. Jak można wysiedlonym ludziom 

zabronić stanąć na tym miejscu /przy krzyżyku/, a sprzedać je prywatnej osobie. 

Tata samodzielnie napisał to pismo do Wojewody. W latach 50 - 60 pisał 

artykuły do gazet. Ma wiele dyplomów i dowodów uznania za swoją pracę i 

działalność. Podjął walkę o wartości chrześcijańskie i wartości historyczne. Jest 

możliwość ominięcia posiadłości Pana W. i dojechania do krzyżyka, ale objazd 

mieszkańców byłej Łuki nie satysfakcjonuje. Podkreśliła, że nie chodzi o dojazd 

taty do krzyżyka, gdyż rodzina mu to zapewni, to ludzie przyjezdni chcą mieć 

dojazd do krzyżyka drogą, która jest drogą historyczną. Uważa, że musimy stać 

na straży takiej wartości, a jeśli dalej tak będzie sprzedawana ziemia niedługo 

nie będziemy jej mieli. 

2. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt mówił, że nie chce być potraktowany jako 

hochsztapler i krętacz. W ostatniej części wypowiedzi Pani Stolc 

wypowiedziana została prawda, że nie chodzi o Pana Stockiego. Własne wnioski 

każdy sam wyciągnie. Sprzedaż ziemi w naszym kraju regulują polskie przepisy, 

a nie szwajcarskie. Sprzedaż gruntów w naszej gminie była kontrolowana także 

przez prokuraturę. Normy polskiego prawa w żadnym wypadku nie zostały 

uchybione. W terenie na który jest opracowany miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego grunty mogą być sprzedawane dla osób, które 

nie mieszkają na terenie gminy. Co mielibyśmy jako gmina gdybyśmy czekali 

aż nasi mieszkańcy kupią grunty. Zmianę przeznaczenia gruntów zrobiła osoba 

z uprawnieniami, gdyby było to zrobione niezgodnie z przepisami nie byłoby 

decyzji. Koło krzyżyka był śmietnik. Problem krzyża wynikł ze strony osób 

niezainteresowanych, doszło do interakcji emocjonalnej. To za wiedzą 

mieszkańców Nowej Łuki doszło do przeniesienia i wyświęcenia krzyża. Nie 

było do niego dojścia więc podpisano z WZMiUW umowę użyczenia gruntu. 
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Wkrótce stan tej drogi tak zostanie poprawiony, żeby można było dojechać 

wózkiem. Na wywłaszczenia mieszkańców Łuki nie mieliśmy wpływu, każdy 

sam decydował, czy chce mieszkać w bloku, czy się budować. Szanuje 

wszystkich seniorów i Pana Stockiego także. Przykro, bo można było o tym 

porozmawiać tu, a nie za pośrednictwem Wojewody Podlaskiego. 

3. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka, kierownik Oddziału Terenowego 

Siemianówka WZMiUW w Białymstoku mówił, że jest włączony w proces, 

który się odbywa. Wieś Łuka została wysiedlona i droga przez byłą wieś 

włączona została do działki zbiornika. Krzyżyk przy krzyżówce dróg był na 

działce zbiornika. Opracowany projekt zagospodarowania terenu i projekt drogi 

asfaltowej do Starego Dworu nie mógł być realizowany, gdyż część była 

własnością Skarbu Państwa. Po jednej i drugiej stronie drogi działki zostały 

kupione przez Pana W. Chciano, żeby dla potrzeb realizacji inwestycji 

udostępnił część swojej działki, a on chciał połączyć swoje działki na zasadzie 

równowagi, za dopłatą Część działki wywłaszczono. Przeniesiono krzyż. Krzyże 

stały dwa, z których jeden – betonowy został przeniesiony na początek wsi 

Nowa Łuka, a drugi drewniany pozostał. Ok. 10 lat temu krzyż upadł i leżał 

zarośnięty chwastami. Jakiś czas temu Pan Jarosław Stocki zapytał, czy 

udostępnią  działkę na postawienie krzyża i kamieni upamiętniających Starą 

Łukę. Zostało to zrobione i po wyświęceniu nikt tym miejscem się nie 

interesuje, nikt nie wykosił chwastów, trawy, robi to gmina. Drewniany krzyż 

leżał na ziemi do 2 lat wstecz, a w każdym momencie jest on wykorzystywany 

do pewnych, prywatnych spraw. Według niego, nie jest tu obrońcą Wójta, 

religia powinna być czysta, bezinteresowna. Wielkich pielgrzymek do krzyża 

nie widać. Całe zamieszanie jest po to żeby zalegalizować drogę i następne 

budowle. Sprawę można skierować do sądu. Z jego perspektywy nikt nie 

ogranicza dojścia do krzyży, można do niego dojść, dojechać. Nie widzi 

problemu naruszenia prawa. Krzyż długo leżał na ziemi, ale gdy już został 

ustawiony to jego obrońcy nie pojawili się na wyświęceniu. Przeniesienie 
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krzyża zostało dokonane zgodnie z zasadami religijnymi. Ziemię i tradycje 

trzeba szanować, ale nie naciągać do prywatnych interesów. Nie uważa, że 

droga jest pamiątką historyczną. Krzyż został ustawiony ale nie dzięki 

mieszkańcom Łuki, a Wójtowi. 

4. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt mówił, że ze stylu pisania wnioskuje, że skargę 

pisała pewna osoba, która toczy wojnę o odzyskanie ziemi. Na wyświęceniu 

krzyża nie było tych co walczą, ale niedługo po tym pytali, kto za to zapłacił. 

Przedstawił im fakturę, zapłacił osobiście z własnych środków. W całej sprawie 

chodzi o to, żeby uzyskać dojazd do „Rybaczówki”. Mówił, że zawsze będzie 

bronić majątku gminy. 

5. Pan Mikołaj Janowski – Radny Woj. Podlaskiego mówił, że nie ma Boga 

jednej religii, jest wszystkich, a jeśli wierzymy w Boga to to co się dziś dzieje 

na sesji to wstrząs dla religii. Może to Pan Bóg pokierował dotychczasowymi 

działaniami, decyzjami ludzi, że jest tak jak jest. Ani Wójt, ani radni nie 

zmuszają, żeby sprzedawać domki po rodzicach. Sam jest zdania i mówił, żeby 

nie sprzedawać domów po rodzicach. Zwrócił się do Pana Wójta i Pani Aliny 

Stolc, żeby dzisiejszą sesję potraktowali jako coś przełomowego, nie konflikt. 

6. Pani Alina Stolc – córka P. Mikołaja Stockiego zam. w Narewce stwierdziła, 

że pismo napisał jej tata i niech Pan Wójt nie myśli, że pisał kto inny. Ziemia 

jest ważna. Przy krzyżu nie było sprzątane to trudno tak było, ale ona sama 

jadąc samochodem zatrzymuje się i podnosi wyrzucony przez kogoś innego 

papierek. 

7. Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – Przewodniczący Rady Gminy mówił, że w 

historii były kłótnie np. o grusze, ale skarg nie pisano. Nie rozumie  dlaczego 

ma być ta droga, a nie inna. Czy Rada Gminy pochopnie podjęła decyzje nie 

wie. Jego zdaniem w skardze są poruszone 2 sprawy tj. nieprawidłowości w 

gospodarowaniu nieruchomościami gminnymi i sprawa poszanowania seniora. 

Uważa, że trzeba zobowiązać Pana Wójta do poprawienia stanu drogi tak, żeby 

do krzyży mógł dojechać Pan Stocki na wózku. Rada Gminy Narewka nie robi 
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żadnych „machlojek”. Mówił, że przez rok przebywał w Szwajcarii, wie jakie są 

tam zwyczaje, obyczaje i mentalność ludzi. Mówił o kilku sytuacjach, których 

był świadkiem, a zakończenie ich byłoby zupełnie inne, gdyby zdarzyły się w 

naszym kraju.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Wójta Gminy. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 13 radnych, Rada Gminy 

9 głosami – za, O – przeciw, 4 – wstrzymujące się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XXIII/168/17 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

- stanowiącą zał. Nr 7 

 O godz. 11:30 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach, 

która trwała do godz. 11:50. 

Po przerwie Rada Gminy obradowała w składzie 12 osobowym, na salę obrad 

nie wrócił Pan Jerzy Drozd. 

Do punktu 8 - powzięcie uchwał. 

 Wszystkie projekty uchwał w tym punkcie porządku obrad przedstawiał, 

omawiał i uzasadniał kolejno przed poddaniem danej uchwały pod głosowanie 

Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt. 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 12 radnych, Rada Gminy 

12 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XXIII/169/17 

w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

- stanowiącą zał. Nr 8 
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 Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg gminnych. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 12 radnych, Rada Gminy 

12 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XXIII/170/17 

zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

gminnych 

- stanowiącą zał. Nr 9 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zwolnień w podatku od nieruchomości gruntów, budowli lub ich części 

wykorzystywanych pod infrastrukturę „ostatniej mili” 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 12 radnych, Rada Gminy 

12 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XXIII/171/17 

w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości gruntów, budowli lub ich 

części wykorzystywanych pod infrastrukturę „ostatniej mili 

- stanowiącą zał. Nr 10 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Programu Rozwoju Gminy 

Narewka na lata 2015 – 2020. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 12 radnych, Rada Gminy 

12 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XXIII/172/17 

w sprawie zmiany Programu Rozwoju Gminy Narewka na lata 2015 – 2020 

- stanowiącą zał. Nr 11 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

określenia warunków i trybu udzielania i rozliczania dotacji służących 

sprzyjaniu rozwojowi sportu oraz kontroli ich wykorzystania. 
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W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 12 radnych, Rada Gminy 

12 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

u c h w a ł ę  Nr XXIII/173/17 

w sprawie określenia warunków i trybu udzielania i rozliczania dotacji 

służących sprzyjaniu rozwojowi sportu oraz kontroli ich wykorzystania 

- stanowiącą zał. Nr 12 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych będących własnością lub zarządzanych przez Gminę Narewka 

udostępnianych dla Operatora i Przewoźników oraz warunków i zasad 

korzystania z przystanków. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 12 radnych, Rada Gminy 

12 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XXIII/174/17 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych będących własnością lub 

zarządzanych przez Gminę Narewka udostępnianych dla Operatora i 

Przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z przystanków 

- stanowiącą zał. Nr 13 

 Po wyjaśnieniu przez Pana Wójta projektu uchwały w sprawie zmiany 

nazwy ulicy w dyskusji głos zabrali: 

1.Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka, który mówił, że uzasadnienie IPN 

dotyczące zmiany nazwy ulicy nie zawiera dowodów działalności P. Aleksandra 

Wołkowyckiego przeciwko władzy i jego działalności kolaboracyjnej. Artykuł 

w prasie będący beletrystyką, na który powołuje się Instytut nie jest dowodem. 

Kolaboracyjne struktury były tworzone z inicjatywy okupanta. NKWD 

wyłapywała kolaborantów i gdyby był nim Aleksander Wołkowycki byłby 

„zlikwidowany” przez tą organizację. Był członkiem Komitetu Białoruskiego i 

PPR, ale to na fundamentach tej partii powstała PZPR i jej byli członkowie są 

teraz także w Sejmie i nikt im niczego nie zarzuca. Nie ma też uzasadnienia 
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wyroku śmierci. Świadek rozstrzelania Pana Wołkowyckiego mówił, że robił on 

dużo dla kultury, a czy organizował akcje przeciwko władzy nie wiadomo, gdyż 

nie ma na to dowodów. Jego zdaniem w takiej formie dokument nie powinien 

wyjść z IPN. Nie sztuka jest oskarżać człowieka, który nie może sam się bronić. 

2. Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – Przewodniczący Rady Gminy zgadza się z 

wypowiedzią Pana Leona Chlabicza. Mówił, że pismo z IPN przedstawił kilku 

osobom i żadna z nich nie zauważyła w nim dowodów na kolaboracyjną 

działalność Aleksandra Wołkowyckiego. 

 Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmiany nazwy ulicy. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 12 radnych Rada Gminy 9 

głosami – za, 2 – przeciw, 1 – wstrzymujący się powzięła: 

 u c h w a ł ę Nr XXIII/175/17 

w sprawie zmiany nazwy ulicy 

- stanowiącą zał. Nr 14. 

Do punktu 9 - sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między 

XXII a XXIII sesją Rady Gminy. 

 Przewodniczący obrad Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź udzielił głosu 

Panu Mikołajowi Pawilcz – Wójtowi Gminy w celu przedstawienia 

sprawozdania z działalności Wójta Gminy w okresie między XXII a XXIII sesją 

Rady Gminy. 

 / sprawozdanie – zał. Nr 15 – w załączeniu/ 

Do przedstawionego sprawozdania radni żadnych uwag nie zgłosili i 

jednomyślnie przyjęli. 

Do punktu 10 – odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

 Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych udzielił Pan Mikołaj 

Pawilcz – Wójt. I tak: 

- ubytek w nawierzchni drogi na końcu ul. Szkolnej w Siemianówce a także 

ubytki w nawierzchni drogi do Masiewa zostaną uzupełnione, 



15 

 

- została już zgłoszona potrzeba uzupełnienia ubytków w nawierzchni drogi 

powiatowej Lewkowo Stare – Suszcza, 

- żwir na drogę do Boruty w Skupowie zostanie dowieziony, 

- wniosek o uzupełnienie ubytku w nawierzchni drogi powiatowej Lewkowo 

Stare – Kapitańszczyzna /na przepuście/ zostanie przesłany do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Hajnówce, 

- droga do Wasiek zostanie wyrównana. 

Do punktu 11 – wolne wnioski. 

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

1. Pan Mikołaj Janowski – Radny Województwa Podlaskiego przeprosił za  

emocjonalne swoje poprzednie wystąpienie. Poinformował o swojej 

wcześniejszej pracy w Ośrodku Doradztwa Rolniczego w Hajnówce i prosił 

radnych o rozważenie przystąpienia Gminy Narewka do Wodociągów 

Podlaskich, gdzie aktualnie pracuje. Przekaże stanowisko gminy w sprawie 

przesunięcia środków PROW na wodociągi i kanalizację. Popiera działania 

Ministra Środowiska w sprawie Puszczy Białowieskiej.  

2. Pan Jan Wojciechowski – sołtys sołectwa Leśna ponowił wniosek zgłoszony 

na poprzedniej sesji o podsypanie dwóch dróg w Leśnej. Mówił, że kornik z 

lasów państwowych rozprzestrzenił się na lasy prywatne. Pytał, kto zapłaci za 

szkody wyrządzone przez niego w lasach prywatnych? Pytał, co z budową 

świetlicy wiejskiej w Leśnej? 

3. Pan Włodzimierz Pietroczuk – Radny Woj. Podlaskiego poinformował, że 

przed dzisiejszą sesją Rady Gminy pytał Dyrektora Podlaskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich o losy inwestycji drogowej – drogi Nr 687. Pan Dyrektor PZDW 

zapewniał, że jest po rozmowie z projektantem drogi Nr 688 który obiecał 

wykonać dokumentację techniczną tej drogi do końca bieżącego roku /projekt 

zgodnie z umową ma być opracowany do czerwca 2018 r./ . Na początku 2018 r. 

miałby być ogłoszony przetarg na 2 drogi. Sam ma wątpliwości i wyjaśni, czy te 

dwie drogi mogą być modernizowane jako jedno zadanie, gdyż droga Nr 687 
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jest  ujęta w Wojewódzkim Planie Transportowym i będzie finansowana ze 

środków RPO, a droga Nr 688 w tym planie nie jest ujęta.  

Na modernizację drogi Nr 685 są zapewnione środki finansowe, Tzw. część 

zabłudowska może ruszyć już we wrześniu br., natomiast cz. hajnowska w 

październiku lub w listopadzie. Zapyta dlaczego.  

Odnośnie Puszczy Białowieskiej – jest zdania, że Puszcza Białowieska jako 

unikalny las powinna być chroniona. Zdania w tym temacie są różne. Czy 

Puszcza ma być wykorzystywana gospodarczo, czy też być chroniona, co może 

dawać inne możliwości rozwoju niż poprzez działalność leśną. 

Trwa spór pomiędzy Komisją Europejską a polskim rządem. Nie chciałby, żeby 

Unia „obcięła” Polsce środki i nie były np. realizowane inwestycje drogowe. 

Mówił, że Puszcza Białowieska zawsze była związana z rozwojem powiatu 

hajnowskiego. Jego zdaniem spór z Unią Europejską trzeba łagodzić  i zabiegać 

o środki. 

4. Pan Mikołaj Janowski – radny Woj. Podlaskiego odnośnie modernizacji drogi 

Nr 687 uważa, że może warto podjąć decyzję o ogłoszeniu przetargu tylko na tą 

drogę, bez drogi Nr 688. 

5. Pani Maria Korolczuk – sołtys sołectwa Nowa Łuka proponowała, żeby 

zabrać pojemnik na odpady, który stoi przy przystanku autobusowym, gdyż 

często są tam porozrzucane śmieci. Poinformowała, że w Nowej Łuce nie świeci 

się oświetlenie uliczne. 

6. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo wnioskował o 

podsypanie drogi do Zamosza. Pytał Pana Włodzimierza Pietroczuka, czy jest za 

wycinką w Puszczy Białowieskiej chorych drzew, czy przeciw? 

7. Pan Włodzimierz Pietroczuk – radny Woj. Podlaskiego odpowiadając na 

pytanie Pana radnego stwierdził, że jest za tym, żeby o wycince decydowali 

fachowcy. Jest przeciw wprowadzaniu harwesterów do lasu. Każdy leśnik w 

chwili obecnej ma wątpliwości, czy taka skala wycinki jest potrzebna. Nie zna 

innego sposobu walki z kornikiem niż wycinanie drzew. 
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8. Pani Helena Rejent – sołtys sołectwa Eliaszuki, Dyrektor GOK wnioskowała 

o uzupełnienie ubytków w nawierzchni drogi powiatowej Lewkowo Stare – 

Suszcza. Zaprosiła zebranych na festyn dożynkowy w dniu 3 września br. w 

Narewce. 

9. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt, który odnosząc się do głosów w wolnych 

wnioskach poinformował: 

- na festynie dożynkowym w dniu 3 września będzie też można wypowiedzieć 

się na temat projektu Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Narewka, 

- drogi rolnicze w Leśnej zostaną podsypane, 

- zostanie wystosowane pismo do Starosty Hajnowskiego w sprawie szkód w 

lasach prywatnych, 

- na budynek świetlicy wiejskiej w Leśnej będzie opracowany projekt i zadanie 

to zostanie ujęte w projekcie budżetu gminy na 2018 r., 

- w sprawie rozwoju regionu Puszczy Białowieskiej było 2 spotkania z 

przedstawicielami PO, 

- pojemnik na odpady można zabrać, ale najpierw umieścimy w tym miejscu 

kamerę, 

- brak oświetlenia ulicznego w Nowej Łuce bezpośrednio po sesji zostanie 

przekazany tel. konserwatorowi oświetlenia,  

- droga na Zamosze zostanie podsypana i wyrównana, a w przyszłym roku 

będzie złożony wniosek o środki na rekultywację tej drogi, 

- w dniu wczorajszym został przekazany wniosek o uzupełnienie ubytków w 

nawierzchni drogi powiatowej Lewkowo stare – Suszcza. 

10. Pan Jan Wojciechowski – sołtys sołectwa Leśna wnioskował o wycięcie 

suchych drzew i zakrzaczenia przy drodze powiatowej Mikłaszewo – Leśna tak 

jak to zostało zrobione na odcinku Narewka – Mikłaszewo. 

11. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt odnosząc się do głosu przedmówcy 

poinformował, że wniosek o wycięcie wszystkich suchych topoli i zakrzaczenia 
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przy drodze Mikłaszewo – Leśna oraz przy innych drogach powiatowych 

zostanie przekazany do Zarządu Dróg Powiatowych w Hajnówce. 

12. Pan Mirosław Krasnopolski – radny ze wsi Narewka pytał, co z drogą Nr 

687? Jego zdaniem nie należy czekać na projekt drogi Nr 688. Uważa, że droga 

Nr 687 powinna była być już wcześniej zmodernizowana. 

13. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt odpowiadając na pytanie P. radnego stwierdził, 

że jego zdaniem trzeba wspólnie z Panem Janowskim i Panem Pietroczukiem 

mówić Inwestorowi i czynić starania o ogłoszenie przetargu na drogę Nr 687 

bez czekania na projekt drogi Nr 688, która nie jest ujęta w Planie 

Transportowym Województwa. 

 Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Andrzej Marcin Niedźwiedź zamknął o godz. 12:55 obrady XXIII sesji Rady 

Gminy i podziękował zebranych za udział w sesji. 

 Na tym protokół zakończono. 

Do protokołu dołączono 15 załączników.  

Protokolant:                                                              Przewodniczący Rady Gminy 

 

N. Kiczkaluk                                                             Andrzej Marcin Niedźwiedź 

podinspektor 

 

 

 

 

 

 

 

 


